
Spoštovani gospod Malek, 

Prav lepa hvala za odlično reklamo, ki ste nam je naredili z vašim odzivom: 
<https://x.com/zigamalek/status/1864393791576146165> 

Brez tega bi najbrž le redko kdo opazil novico v časopisu, tiste pa, ki bi si zavrteli posnetek 
samega dogodka v DS bi verjetno lahko našteli na prste. 

Z obžalovanjem pa ugotavljam, da ste se v svojem odzivu poslužili tipičnih aktivističnih 
prijemov; namesto da bi odgovorili z ustreznimi strokovno podprtimi argumenti, pa ste vse 
udeležene poskušali diskreditirati na osebni ravni in s samim dogodkom nepovezanimi 
argumenti. 

Najprej ste se zgražali nad delom novinarke, ki je povsem korektno poročala o dogodku, ničesar 
ni dodala ali odvzela. Mar morda še vedno verjamete, da bi morali novinarji - kot v starih časih - 
imeti "šesti čut" za samocenzuro? 

Potem ste iz naftalina privlekli reakcije na nekatere, sicer iz konteksta povsem iztrgane in 
napačno razumljene izjave dr. Matjaža Gamsa o povsem drugi, vendar prav tako pereči družbeni 
problematiki. 

Podobno ste potem nadaljevali z vsemi ostalimi. Ne da bi si prej ogledali posnetka dogodka, kjer 
je bilo jasno povedano, da govorimo lahko le v svojem imenu in ne v imenu institucij kjer smo 
zaposleni, ste pozvali vodstva teh institucij naj se javno opredelijo do naših predstavitev.  

Dovolite mi zato, naj vas podučim še enkrat, da se ve kdo ima v pristojnosti dajat izjave za 
javnost v imenu institucij, toda zaposleni imamo tako pravico do izražanja svojega mnenja kot 
tudi osebno in strokovno odgovornost za izrečeno javno besedo dano na podlagi zbranih 
podatkov, ki so prav tako javno dostopni. 

Če kdo meni, da smo naredili kakšno napako, je v akademski sferi navada, da se to napako tudi 
javno izpostavi in s strokovnimi argumenti spodbija. In če se izkaže da smo res naredil napako, 
smo dolžni to javno priznati. 

Sicer pa prosim, če mi lahko pojasnite zakaj se ne bi smeli strokovnjaki iz drugih poklicev 
oglašati v zvezi s podnebnimi spremembami? Saj tudi velika večina aktivistov niso klimatologi, 
pa si to pravico vendarle jemljejo. Strokovnjaki pa, ki opazimo kakršno koli napačno politično 
ali gospodarsko odločitev, smo le to dolžni javno povedati, sicer svojega poklica nismo vredni. 

Pa tudi na splošno, pogosto slišimo očitke: "niste klimatologi, zato se o tem ne oglašajte". A to 
pomeni, da ne smem pregledovati vsebino svojega bančnega računa, ker nisem finančni 
strokovnjak? Ali naj to pomeni, da ne smem razpravljati o nogometu, ker nisem selektor 
reprezentance? Ali pa naj ne bi razpravljal o avtomobilih, ker nisem avtomehanik? Ali pa da ne 
bi smel kritizirat vlade, ker nisem profesionalni politik? 

Kakšen nesmielni argument pa je to! 



Naj še povem, da nima nobenega smisla klicati druge, naj se do vsega skupaj opredelijo. 

Spoštovani kolega, dr. Žiga Zaplotnik, ki ga omenjate poimensko in ki je sedaj na visokem 
uradnem položaju, je pred leti imel priložnost javno odgovoriti na moje kritike, pa tega ni 
naredil. Takrat je dr. Zaplotnik prevedel v slovenščino nek poziv OZN o nujnosti hitrega 
ukrepanja zaradi podnebih sprememb, ga skupaj s še štrimi somišljeniki podpisal in dal v 
javnost. Ker pa je poziv poslal tudi na vse zaposlene na IJS, sem sporočilo dobil tudi jaz. 
Naslovniki, šlo je za številne medijske hiše in javne institucije, niso bile skrite v elektronskih 
naslovih, zato sem izkoristil legitimno priložnost in na sporočilo odgovoril z ustreznimi podatki. 
Ta odgovor so si upali objaviti le v Demokraciji, ostali pa so se zavili v molk. Vendar pa tudi tja 
dr. Zaplotnik ni poslal svojega komentarja. Ne vem ali se mu ni zdelo vredno spuščat se v 
debato, ali pa ni imel ustreznih protiargumentov.  

Res pa je, da ima dr. Zaplotnik na omrežju kar nekaj zelo dobrih predavanj, ki prikažejo 
fizikalno ozadje problematike povsem korektno, toda na koncu obrne ploščo in začne prodajat 
aktivistične floskule, ki v predhodno povedanem nimajo ustrezne strokovne podlage. Sprva sem 
verjel, da mu je na koncu zgolj zmanjkalo časa in ne fizike. Pa se je enak vzorec ponavljal v vseh 
drugih nastopih. V vsakem primeru, če bi se morda dr. Zaplotnik želel spustiti v javno polemiko, 
sem v tej pripravljen sodelovati z velikim veseljem. 

  

S spoštovanjem, 

Erik Margan 

 

 


